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Umiestnenie 
čipu odspodu

Rok 2025 je už v plnom prúde, zima je 
pomaly, ale isto za dverami, na ktoré klope 
jar. Znamená to zelenú pre práce vonku. 
Rozbiehajú sa aj investičné akcie v obci, 
tie, ktorým to dovolilo počasie, bežali aj 
v chladnejšom počasí. Na investičné plá-
ny obce na aktuálny rok sme sa pozreli 
spolu so starostom obce Petrom Šokom, 
ktorý priblížil, aké investície plánuje obec 
zrealizovať vlastnými silami. Ako však 
dodal, realizácia bude závisieť od finanč-
ných prostriedkov, ktoré na ne bude obec 
schopná vynaložiť. Okrem financií je brz-
dou starostlivosť o zeleň v obci, kosenie 
je totiž potrebné realizovať minimálne 5-6 
krát v celej obci. Vegetačné obdobie začí-
na už v marci a končí až pomaly v novem-
bri. Poďme však k samotným plánom.

Plánované investície na rok
• V súčasnej dobe zamestnanci obce 

upravujú školský areál, ktorý bude 
dúfajme v budúcnosti slúžiť pre 
športové aktivity našich detí, ale 
aj širokej verejnosti. Plánovaný je 
tam atletický ovál s ihriskom pre 
futbal. Realizácia bude možná až 
po tom, ak budeme úspešní vo vý-

zve zameranej na tento účel.
• Hneď ako nám počasie po ukon-

čení mrazov dovolí, je plánované 
pokračovanie prác na miestnom 
cintoríne. Konkrétne ide o dokon-
čenie cesty v areáli cintorína a sto-
jiska pre kontajnery.

• Pokračovať by sme chceli aj v rea-
lizácii chodníka na Sereďskej ulici.

• Na prepojovacej ulici Školská II by 
sme chceli uložiť obrubníky a ces-
tu spevniť.

• V škôlke plánujeme rekonštrukciu 
hygienických priestorov a šatne 
na prízemí, vrátane výmeny kana-
lizačných rozvodov a rozvodov 
vody a úpravy nášľapných vrstiev 
podlahy.

• Okrem investícií, ktoré obec reali-
zuje svojpomocne, teda s vlastný-
mi zamestnancami, má podľa sta-
rostu v pláne aj viaceré investície 
riešené dodávateľsky cez rôzne 
výzvy a granty. 

Projekty podporené vďaka výzvam
V predchádzajúcom čísle som spo-

menul úspešný projekt „Vodozádržné 

opatrenia na adaptáciu na zmenu klímy 
materskej školy v obci Horná Kráľová“.  
V súčasnej dobe prebieha verejné obsta-
rávanie na realizátora daného diela. Reali-
zácia by mala byť ešte v tomto roku.

Ďalším úspešným projektom, ktorý sa 
bude realizovať v tomto roku je „Ošet-
renie stromov na obecnom cintoríne a  
v miestnom parčíku“ Projekt bol poda-
ný v auguste 2024 cez Environmentálny 
fond (program obnova dediny), výška 
požadovanej bola 8 tis. Eur. Profesionál-
ne ošetrenie stromov bude realizované 
arboristom, z dôvodu zachovania starších 
stromov v areáli cintorína a parku, ktoré 
hlavne v lete poskytujú príjemný chládok.

V súčasnom období má obec poda-
ných ešte niekoľko výziev (napr. detské 
ihriská), na ktorých vyhodnotenie ešte 
stále čakáme a pripravujeme stále nové 
a nové podklady a projekty na aktuálne 
výzvy cez rôzne európske dotačné fondy. 
O úspešnosti resp. neúspešnosti Vás bu-
deme určite informovať. Dúfajme že vo 
väčšine z nich budeme úspešní, lebo toto 
je asi jediná cesta, ako môžeme obec ďa-
lej zveľaďovať.

Ladislav Odráška

Čo plánuje obec v roku 2025?

Vývoz smetných nádob na Komunálny odpad, Bio odpad, 
plast a papier od 1.januára 2025

Od 1. januára 2025 nie je možné vysy-
pať nádobu, ktorá nie je začipovaná, ale-
bo ktorá je poškodená!!!

Preto prosíme občanov, aby si svoje 
smetné nádoby skontrolovali, či nie sú 
poškodené a je na nich umiestnený čip. 
Dôvodom je zavedenie nového systému 
zberu odpadov, v ktorom smetiarske auto 
nevysype nenačipovanú ani poškodenú 
nádobu.

Môže sa stať, že čip počas manipulácie 
z nádoby vypadne a preto je aj v záujme 
všetkých občanov, aby si svoje nádoby 
pravidelne kontrolovali, a v prípade straty 
čipu túto skutočnosť nahlásili na obec-
nom úrade, aby im mohli byť nádoby 
znovu načipované.

Čo sa týka poškodených nádob, tie je 
potrebné vymeniť za nové!!!

Ak si občan objedná a zakúpi smetnú 
nádobu priamo na obecnom úrade (to je 
podmienka ), po jej zaplatení dostane ná-
dobu načipovanú na svoje meno. 

Počet zberných nádob na zber  zmeso-
vého komunálneho odpadu:

Rodinné domy – domácnosti
• 1ks 110 l alebo 120 l zberná ná-

doba – 1-3 občania
• 2ks 110 l alebo 120 l zberná ná-

doba, resp. 1ks 240 l  zberná ná-
doba – 4 – 6 občanom

• 3 ks 110 l alebo 120 l zberná ná-
doba - 7 a viac občanov v domác-
nosti

Pripomíname že nádoby nie je vhod-
né preťažovať, lebo to je najčastejšia 
príčina ich poškodenia!
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Z á p i s n i c a

z piateho zasadnutia Obecného zastupi-
teľstva Obce Horná Kráľová 

konaného dňa 16.12.2024 o 17.30 hod.
 
            
SCHVÁLENÝ PROGRAM ROKOVANIA:
1. Otvorenie a procedurálne veci
2. Kronika obce Horná Kráľová za rok 

2023
3. Žiadosť o poskytnutie dotácie – 

miestne organizácie
4. Rozpočtové opatrenie č. 2
5. Rozpočet obce Horná Kráľová na rok 

2025
6. VZN č. 2/2024 – Prevádzkový poria-

dok pohrebiska 
7. DODATOK č. 1_2024 K VZN 

2_2021 o nakladaní s komunálnymi 
odpadmi a drobnými stavebnými od-
padmi na území obce Horná Kráľová

8. DODATOK č. 1_2024 K VZN 
4_2019 o dani z nehnuteľností, o 
miestnom poplatku

9. Interpelácia poslancov
10. Kontrola plnenia uznesenia zo zasad-

nutia OZ
11. Pripomienky a podnety súvisiace s 

chodom samosprávy
12. Informatívna správa k investičným  

akciám obce
13. Rôzne

• Návrh plánu kontrolnej činnosti 
hlavného kontrolóra obce Horná 
Kráľová na I. polrok 2025

• Žiadosť o udelenie súhlasu – 
SYNOTTIP

• Žiadosť o dofinancovanie soci-
álnej služby – MONIKA o.z.

• Vyhlásenie VO na realizáciu 
predmetného diela na projekt 
Vodozádržné opatrenia na adap-
táciu na zmenu klímy materskej 
školy v obci Horná Kráľová

• Uzatvorenie zmluvy o dielo s ví-
ťazným uchádzačom na projekt 
Vodozádržné opatrenia na adap-
táciu na zmenu klímy materskej 
školy v obci Horná Kráľová 

14. Záver    
                                                                           
K bodu 2 – Kronika obce Horná Krá-
ľová za rok 2023
Obsah textu do kroniky predniesla poslan-
com Mgr. Veronika Holubková, kronikár-
ka obce 

Uznesenie č. 232-V.-OZ/2024
OZ schvaľuje obsah textu do kroniky 
obce Horná Kráľová za rok 2023.

K bodu 3 – Žiadosť o poskytnutie dotá-
cie – miestne organizácie
Miestne organizácie obce si podali žia-
dosť o poskytnutie dotácie z rozpočtu 
obce na rok 2025. Poslanci prerokovali 
každú jednu žiadosť samostatne. 

Uznesenie č. 233-V.-OZ/2024
OZ schvaľuje žiadosť o dotáciu z roz-
počtu obce na rok 2025 na krytie výdav-
kov – doprava, suroviny na varenie gu-
láša + režijné výdavky, výdavky na výlet, 
divadelné predstavenie 

O ČOM ROKOVALO OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO

Zopár čísiel:
Úroveň vytriedenia v obci Horná Krá-

ľová:
rok 2022   -   63,75 %
rok 2023   -   71,74 %
rok 2024   -   73,48 %

V tomto roku je poplatok za komunálny 
odpad stanovený na 40 eur na obyvateľa.

V poplatku 40 eur je zahrnuté:
• poplatok za zber a likvidáciu ko-

munálneho odpadu a bio odpadu  
z domácností (čierne a hnedé ná-
doby)

• zber, odvoz a likvidácia komodít 
na zbernom dvore (na Sereďskej 
ulici)

• odvoz a likvidácia odpadu na obec-
ných priestranstvách a v budovách 
(obecný úrad, cintorín, škola, škôl-
ka, kultúrny dom a pod.)

• drtenie a odvoz bio zložky na 
bioskládke (lúky)

Zberná spoločnosť (Ponitrianske zdru-
ženie obcí) si po novom výberovom ko-
naní účtuje:

• 53,10 eur/tona za uloženie každej 
jednej tony odpadu na skládku

• 11,00 eur/ tona je zákonný popla-
tok (určený podľa miery triedenia 
obce)

• 48,90 eur/tona za uloženie bio od-
padu na kompostáreň

• 1,61 eur za manipuláciu so zbernou 
nádobou (výsyp) na bio (hnedá ná-
doba) – pri každom vývoze

• 1,79 eur za 120 l a 2,19 eur za 240l 
za manipuláciu so zbernou nádo-
bou (výsyp) na komunálny odpad 
(čierna nádoba) – pri každom vý-
voze

Ročne našich cca 1900 obyvateľov vy-
produkovalo:

v roku 2022 – 290 ton
v roku 2023 – 275 ton
v roku 2024 – 211 ton
komunálneho odpadu. Do toho nie sú 

zarátané plasty, železný šrot, textil, pne-
umatiky, sklo, papier a iné zložky podlie-
hajúce triedeniu.

Sú to len smeti, ktoré dávame do čier-
nych smetných nádob a veľkoobjemo-

vých kontajnerov. Odpad sme sa aspoň 
čiastočne naučili triediť na plasty, papier, 
sklo a bio. Je to veľmi dôležité, lebo na 
základe toho, koľko odpadu vytriedime, 
platíme zberovej spoločnosti zákonný po-
platok.

OcÚ
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pre MO Csemadok  v sume 500,- Eur.
Hlasovanie:
ZA: 8 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, Mgr. SLO-
VÁKOVÁ, KOMPAS, Mgr. BENČÍKO-
VÁ) 

O 18.00 hod prišiel poslanec Mikuláš Iš-
tokovič.

Uznesenie č. 234-V.-OZ/2024
OZ schvaľuje žiadosť o dotáciu z roz-
počtu obce na rok 2025 na zabezpečenia 
chodu futbalového klubu, úhradu ener-
gií (plyn, elektrická energia), odmeny 
pre delegované osoby pre FK KFC Hor-
ná Kráľová v sume 20.000,- Eur.
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 

Uznesenie č. 235-V.-OZ/2024
OZ schvaľuje žiadosť o dotáciu z roz-
počtu obce na rok 2025 na pokrytie ná-
kladov na odbornú a verejnú degustáciu 
pre Kráľovský vinohradnícky spolok v 
sume 400,- Eur.
Hlasovanie:
ZA: 8 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, Mgr. SLO-
VÁKOVÁ, KOMPAS, Mgr. BENČÍKO-
VÁ) 
ZDRŽAL SA: 1 (IŠTOKOVIČ) 

Uznesenie č. 236-V.-OZ/2024
OZ schvaľuje žiadosť o dotáciu z roz-
počtu obce na rok 2025 na činnosť a 
organizovanie podujatí v roku 2025 pre 
MO Matice slovenskej v Hornej Kráľo-
vej v sume 500,-Eur.
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 

Uznesenie č. 237-V.-OZ/2024
OZ schvaľuje žiadosť o dotáciu z roz-
počtu obce na rok 2025 na občerstvenie 
darcom krvi a varenie guláša na obecné 
dni pre MS SČK Horná Kráľová v sume 
500,- Eur.
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 

Mgr. BENČÍKOVÁ) 

Uznesenie č. 238-V.-OZ/2024 
OZ schvaľuje žiadosť o dotáciu z rozpoč-
tu obce na rok 2025 na realizáciu pod-
ujatí  pre OZ zväzu zdravotne postihnu-
tých v Hornej Kráľovej v sume 800,- Eur.
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 

Uznesenie č.239-V.-OZ/2024
OZ schvaľuje žiadosť o dotáciu z roz-
počtu obce na rok 2025 na materiál-
no-technické zabezpečenie podujatí 
organizovaných občianskym združením 
Život pod Tópartom v sume 1.000,- Eur.
Hlasovanie:
ZA: 8 (ŠTEVKO, Ing. KLINKA, LENIC-
KÝ, LEŠŠ, IŠTOKOVIČ, Mgr. SLOVÁ-
KOVÁ, KOMPAS, Mgr. BENČÍKOVÁ) 
ZDRŽAL SA: 1 (Mgr. MORVAY) 
 
K bodu 4 – Rozpočtové opatrenie č. 2
Rozpočtové opatrenie č. 2 predniesla 
poslancom p. Zuzana Kompasová, eko-
nómka obce. 
Svoje stanovisko k druhej zmene rozpoč-
tu podal aj Mgr. Miloš Kopiary, hlavný 
kontrolór obce.
Vo svojom stanovisku konštatuje, že 
predkladaný návrh zmeny rozpočtu 
obce Horná Kráľová na rok 2024 – Roz-
počtové opatrenie č. 2/2024 bol vypra-
covaný v súlade s príslušnými právnymi 
predpismi. 
Návrh zmeny rozpočtu obce Horná Krá-
ľová na rok 2024 – Rozpočtové opatrenie 
č. 2/2024 bol zverejnený na úradnej tabu-
li obce Horná Kráľová a webovom sídle 
obce Horná Kráľová dňa 28.11.2024, na 
pripomienkovanie zo strany verejnosti, 
t.j. minimálna 15 dňová lehota zverej-
nenia návrhu zmeny rozpočtu pred ro-
kovaním obecného zastupiteľstva bola 
dodržaná.
Na základe uvedených skutočností od-
porúča Obecnému zastupiteľstvu v Hor-
nej Kráľovej predložený návrh zmeny 
rozpočtu obce Horná Kráľová na rok 
2024 – Rozpočtové opatrenie č. 2/2024 
schváliť.

Uznesenie č. 240-V.-OZ/2024
Obecné zastupiteľstvo v Hornej Kráľo-
vej  

A. prerokovalo
stanovisko hlavného kontrolóra obce 
k návrhu druhej zmeny rozpočtu obce 
Horná Kráľová na rok 2024 

B. berie na vedomie
stanovisko hlavného kontrolóra obce 
k návrhu druhej zmeny rozpočtu obce 
Horná Kráľová na rok 2024 

Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 

Uznesenie č. 241-V.-OZ/2024
OZ schvaľuje rozpočtové opatrenie č. 2
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 

K bodu 5 – Rozpočet obce Horná Krá-
ľová na rok 2025
Rozpočet obce Horná Kráľová na rok 
2025 predniesla poslancom p. Zuzana 
Kompasová, ekonómka obce.
Svoje stanovisko k návrhu rozpočtu obce 
Horná Kráľová na rok 2025 s výhľadom 
na roky 2026 a 2027 podal aj Mgr. Miloš 
Kopiary, hlavný kontrolór obce.
Vo svojom stanovisku konštatuje, že 
predkladaný návrh rozpočtu bol vypra-
covaný v súlade s príslušnými právny-
mi predpismi. 
Návrh rozpočtu obce Horná Kráľová 
na rok 2025 bol zverejnený na úradnej 
tabuli obce Horná Kráľová a webovom 
sídle obce Horná Kráľová vrátane Cen-
trálnej úradnej elektronickej tabuli dňa 
28.11.2024, t.j. minimálna zákonom 
stanovená lehota 15 dní na pripomien-
kovanie návrhu rozpočtu obce Horná 
Kráľová na rok 2024 zo strany verej-
nosti bola splnená.
Na základe uvedených skutočností 
odporúča Obecnému zastupiteľstvu v 
Hornej Kráľovej predložený návrh roz-
počtu obce Horná Kráľová na rok 2025 
schváliť a návrh rozpočtu obce Horná 
Kráľová s výhľadom na roky 2026-
2027 vziať na vedomie. 

Uznesenie č. 242-V.-OZ/2024 
Obecné zastupiteľstvo v Hornej Kráľo-
vej  
A. prerokovalo

stanovisko hlavného kontrolóra obce 



1/25

5

k návrhu rozpočtu obce Horná Krá-
ľová na rok 2025 s výhľadom na roky 
2026 a 2027

B. berie na vedomie
stanovisko hlavného kontrolóra obce 
k návrhu rozpočtu obce Horná Krá-
ľová na rok 2025 s výhľadom na roky 
2026 a 2027

Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 

Uznesenie č. 243-V.-OZ/2024
OZ schvaľuje návrh rozpočtu obce Hor-
ná Kráľová na rok 2025 s nasledovnými 
zmenami:
1. položka bežných výdavkov s názvom: 
všeobecné služby vo výške 38357,- Eur
2. položka bežných výdavkov s názvom: 
dotácia KVS vo výške 400,- Eur

Členenie rozpočtu 
Bežné príjmy: 1 602 007 EUR
Bežné výdavky: 1 543 681 EUR
Rozdiel: 58 326 EUR

Kapitálové príjmy: 898 451 EUR  
Kapitálové výdavky: 909 451 EUR
Rozdiel:  -11 000 EUR

Spolu príjmy bez príjmových finančných 
operácií: 2 500 458  EUR 
Spolu výdavky bez výdavkových finanč-
ných operácií: 2 453 132 EUR       
Rozdiel bez finančných operácií:                                                                
47 326 EUR 

Príjmové finančné operácie:  0 EUR
Výdavkové finančné operácie: 46 326 
EUR
Rozdiel:  - 46 326 EUR

Rozpočet na rok 2024 celkom:
Príjmy celkom: 2 500 458 EUR    
Výdavky celkom: 2 499 458 EUR 
Rozdiel celkom: +1 000 EUR
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 

K bodu 6 - VZN č. 2/2024 – Prevádzko-
vý poriadok pohrebiska 
Uznesenie č. 244-V.-OZ/2024
OZ schvaľuje Všeobecne záväznom na-
riadení obce Horná Kráľová č. 2/2024, 

ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne zá-
väzné nariadenie obce Horná Kráľová 
č. 2/2020 Prevádzkový poriadok poh-
rebiska obce Horná Kráľová, v znení 
Všeobecne záväzného nariadenia obce 
Horná Kráľová č. 1/2022, ktorým sa 
mení a dopĺňa Všeobecne záväzné na-
riadenie obce Horná Kráľová č. 2/2020 
Prevádzkový poriadok pohrebiska obce 
Horná Kráľová:

Čl. I.
Predmet úpravy

1. V čl. IV. „Vykopanie a zasypa-
nie hrobu“ v časti „Uklada-
nie ľudských pozostatkov a dĺž-
ka tlecej doby“ odsek č. 5 znie:  
„Pri pochovávaní do hrobky sa po-
stupuje v súlade s ust. § 19 ods. 6 zá-
kona  č. 131/2010 Z.z. o pohrebníc-
tve v znení neskorších predpisov.“ 

2. V čl. IV. „Vykopanie a zasypanie 
hrobu“ časť „Exhumácia“ znie:  
„Pri exhumácii sa postupuje pod-
ľa ust. § 19 ods. 7 až 11 zákona č. 
131/2010 Z.z. o pohrebníctve v znení 
neskorších predpisov.“

3. V čl. IX. „Čas, keď je pohrebisko prí-
stupné verejnosti“ odsek č. 1 znie: 
„Pohrebisko je prístupné verejnos-
ti počas kalendárneho roka nasle-
dovne: 
a.) od 16. apríla do 15. novembra od 
7.00 hod. do 21.00 hod., s výnimkou 
obdobia podľa písm. c) tohto usta-
novenia VZN,
b.) od 16. novembra do 15. apríla od 
8.00 hod. do 18.00 hod., s výnimkou 
obdobia podľa písm. c) tohto usta-
novenia VZN,
c.) v období sviatku Všetkých svä-
tých a Pamiatky zosnulých, t.j. 1.11. 
a 2.11. vrátane víkendu bezprostred-
ne pred dátumom 1.11. a víkendu 
bezprostredne po 1.11. ako aj v obdo-
bí Vianočných sviatkov, t.j. od 24.12. 
do 26. 12. od 7.00 hod. 
do 22.00 hod.“

4.    Čl. XIV. vrátane nadpisu znie: 

„čl. XIV. 
Sankcie

1. Porušenie ustanovení tohto VZN 
môže byť postihnuteľné podľa 
osobitných predpisov (napríklad: § 
32 a § 33 zákona č. 131/2010 Z.z. 
o pohrebníctve v znení neskorších 
predpisov, zákon č. 372/1990 Zb. 
o priestupkoch v znení neskorších 

predpisov,  § 27b ods. 1 písm. a) 
zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 
zriadení).“

Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 

K bodu 7 - DODATOK č. 1/2024 K VZN 
2/2021 o nakladaní s komunálnymi od-
padmi a drobnými stavebnými odpad-
mi na území obce Horná Kráľová 
Uznesenie č. 245-V.-OZ/2024
OZ schvaľuje DODATOK č. 1/2024 K 
VZN 2/2021 o nakladaní s komunálnymi 
odpadmi a drobnými stavebnými odpad-
mi na území obce Horná Kráľová:

PREDMET ÚPRAVY: 
§ 6 Typy a počet používaných zberných 
nádob
Obec Horná Kráľová stanovuje od 
1.1.2025:
5. Počet zberných nádob na zber  zmeso-
vého komunálneho odpadu podľa miest-
nych podmienok  a členenia zástavby sa 
určuje nasledovne:
a. Rodinné domy – domácnosti
• 1ks 110 l alebo 120l zberná nádoba – 

1-3 občania
• 2ks 110 l alebo 120 l zberná nádoba, 

resp. 1ks 240 l  zberná nádoba – 4 – 6 
občanom

• 3 ks 110 l alebo 120 l zberná nádoba - 
7 a viac občanov v domácnosti

 b. Bytové domy
• 1ks 110 l alebo 120l zberná nádoba – 

1-3 občania
• 2ks 110 l alebo 120 l zberná nádoba, 

resp. 1ks 240 l  zberná nádoba – 4 – 6 
občanom

• 3 ks 110 l alebo 120l zberná nádoba – 
7 a viac občanov v domácnosti

• alebo 1ks 1100l zberná nádoba pre 10 
a viac bytových jednotiek

c. Právnická osoba alebo fyzická osoba 
podnikateľ
• podľa počtu zaplatených nádob na 

OcÚ

 § 9 Intervaly vývozov 
2. Interval vývozov zberných nádob na 
ZKO je určený nasledovne :
a. pre rodinné domy a bytové domy : 1x 
za 4 týždne 
b. pre FO – podnikateľov a PO: 1x za 4 
týždne 
Hlasovanie:
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ZA: 8 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, KOMPAS, Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 1 (Mgr. SLOVÁKOVÁ)

K bodu 8 - DODATOK č. 1/2024 K 
VZN 4/2019 o dani z nehnuteľností, o 
miestnom poplatku 
Uznesenie č. 246-V.-OZ/2024
OZ schvaľuje DODATOK č. 1/2024 K 
VZN 4/2019 o dani z nehnuteľností, o 
miestnom poplatku:

PREDMET ÚPRAVY:
 § 9 Predmet a sadzba poplatku
Obec Horná Kráľová stanovuje od 
1.1.2025:
Sadzby poplatkov:
5. Sadzba poplatku za zmesový komunál-
ny odpad sa  stanovuje:
a.  pre fyzické osoby – poplatníkov 
podľa § 77 ods. 2 písm. a/ zákona o miest-
nych      daniach a miestnom poplatku je 
zavedený paušálny poplatok   a sadzba sa 
určuje:
0,1096  eurá na osobu a kalendárny deň = 
40 eur/ osoba/rok na jednu 110 l / 120 l 
smetnú nádobu.

Ak pôvodcovi zmesového komunálne-
ho odpadu vznikne príležitostne väčšie 
množstvo odpadu a zberná nádoba 
nie je postačujúca, je možné zakúpiť 
si špeciálne označené zberné vrece na 
zmesový komunálny odpad s identifi-
kátorom zberovej spoločnosti. Tieto 
vrecia môžu byť vyložené k zbernej 
nádobe pri vývoze smetnej nádoby. 
Poplatok za vrece na komunálny od-
pad s identifikátorom zberovej spo-
ločnosti je 5,00 eur/ks V tejto cene sú 
zahrnuté náklady na jeho zber, odvoz 
a likvidáciu odpadu.

b.  pre poplatníkov uve-
dených písm. b/ vo výške 0,054                                                                                                                        
/deň/osoba – rekreačné chaty t.j. 19,70 
eur/rok
c.  pre fyzické osoby – podnikate-
ľov a právnické osoby, ktorí požiadajú 
o množstvový zber sa platí podľa frek-
vencie odvozov, sadzby, objemu zbernej 
nádoby v litroch a počtu nádob ktorú po-
platník užíva v súlade so zavedeným sys-
témom zberu KO a to:
• 0,074 eur/liter komunálneho odpadu 

pri 110 l nádobe = 105,82 eur/rok
• 0,074 eur/liter komunálneho odpadu 

pri 120 l nádobe = 115,44 eur/rok
• 0,074 eur/liter komunálneho odpadu 

pri 240 l nádobe = 230,88 eur/rok
• 0,074 eur/liter komunálneho odpadu 

pri 1100 l nádobe = 1058,20 eur/rok
• 0,070 eur/kilogram stavebného odpa-

du – max 150kg na osobu
6.  Frekvencia vývozov TKO je stanovená 
na 13 vývozov za rok v zmysle vývozové-
ho kalendára. Vyvážané budú len zberné 
nádoby s čipom.

Hlasovanie:
ZA: 8 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, KOMPAS, Mgr. BENČÍKOVÁ) 
PROTI: 0
ZDRŽAL SA: 1 (Mgr. SLOVÁKOVÁ)

K bodu 9 - Interpelácia poslancov
Interpeloval poslanec Ing. Michal Klinka, 
či prišla odpoveď od Regionálnej správy 
a údržby ciest Nitra ohľadom žiadosti 
o opravu  cesty III. triedy, ulica Hloho-
vecká, a zabezpečovanie zimnej údržby. 
Starosta odpovedal, že odpoveď prišla. 
Sľúbili, že opravu spravia v jarných me-
siacoch. 
 
K bodu 10 – Kontrola plnenia uznese-
nia zo zasadnutia OZ
Uznesenie č. 247-V.-OZ/2024
OZ berie na vedomie kontrolu plnenia 
uznesenia zo zasadnutia OZ a konštatu-
je, že:
- uznesenie č. 225-IV.-OZ/2024 – je spl-
nené
- uznesenia č. 224-VI.-OZ/2024, 186-I.-
OZ/2024, 92-V.-OZ/2023, 350-I.-
OZ/2022 – sa plní

K bodu 11 – Pripomienky a podnety sú-
visiace s chodom samosprávy
Pripomienky neboli žiadne

K bodu 12 – Informatívna správa k in-
vestičným  akciám obce
Ing. Peter Šoka, starosta obce informoval 
o investičných akciách:
• Vodozádržné opatrenia –  žiadosť 

o poskytnutie nenávratného fi-
nančného príspevku nám MŽP SR 
schválilo vo výške 875 451,36 Eur.  
Bude sa robiť verejné obstaráva-
nie na realizátora. Vrátia nám aj 
18000,- Eur za projekty, ktoré za-
platila obec. 

• Obnova dediny -  obec podala žia-

dosť o poskytnutie podpory z En-
vironmentálneho fondu formou 
dotácie v rámci Programu obnovy 
dediny. Tu nám SAŽP schválila fi-
nančné prostriedky vo výške 8000,- 
Eur. Poskytnutá dotácia sa účelovo 
použije na Arboristické ošetrenie 
stromov na obecnom cintoríne a v 
miestnom parčíku. Realizácia sa 
uskutoční v čase vegetácie.

• Revitalizácia športovísk – Obec 
podala žiadosť o poskytnutie prí-
spevku na projekt podpory športu 
na Fond na podporu športu Brati-
slava.   Je tam 10% spoluúčasť. Do 
konca januára by malo byť vyhod-
notenie projektu. Verejné obstará-
vanie bolo podmienkou, to už je 
zrealizované. 

• Nákup malotraktora – obec podala 
žiadosť o podporu formou dotácie 
na Environmentálny fond na nákup 
malotraktora s mulčovačom. Z fon-
du prišlo oznámenie o nezaradení 
žiadosti do zoznamu žiadostí na 
rok 2024. 

• Cintorín – na budúci rok treba do-
končiť okolo cintorína. Cesta je už 
vyložená so zámkovou dlažbou.

• IBV Školská  - na budúci rok je 
plánované prepojenie cesty bytov-
ky školská I. 

• Prístrešky na detskom ihrisku – 
Občianske združenie roDKa, Mo-
čenok cez VITIS podalo projekt. 
V rámci projektu sa v našej obci 
postavia drobné stavby „Prístre-
šok pre turistov“ a „Prístrešok pre 
bicykle“. Osadenie 1 ks dreveného 
prístrešku pre turistov s rozmermi 
200 cm x 210 cm x 250 cm a 1 ks 
dreveného prístrešku pre bicykle s 
rozmermi 250 cm x 400 cm x 250 
cm. Pod uvedené drobné stavby sa 
prevedie spevnená plocha, ako aj 
prístupové chodníky. 

Uznesenie č. 248-V.-OZ/20245
OZ berie na vedomie informatívnu sprá-
vu k investičným akciám obce.

K bodu 13 – Rôzne
Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavného 
kontrolóra obce Horná Kráľová na I. pol-
rok 2025
Mgr. Miloš Kopiary, hlavný kontrolór 
obce poslal svoj návrh kontrolnej činnosti 
na I. polrok 2025.
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Hlavný kontrolór obce predkladá Obec-
nému zastupiteľstvu v Hornej Kráľovej 
na schválenie návrh plánu kontrolnej čin-
nosti na I. polrok 2025.
Navrhovaný rozsah kontrolnej činnos-
ti zodpovedá rozsahu úväzku hlavného 
kontrolóra obce Horná Kráľová a usta-
noveným týždenným pracovným časom 
hlavného kontrolóra v obci Horná Krá-
ľová. Zároveň bude hlavný kontrolór po-
kračovať v rozpracovaných kontrolách 
na základe schváleného plánu v predchá-
dzajúcich obdobiach, ktoré nemohli byť z 
objektívnych príčin ukončené v predchá-
dzajúcom polroku.
Zároveň od 1.1.2025 nadobúda účinnosť 
niekoľko všeobecne záväzných právnych 
predpisov, na základe ktorých bude mu-
sieť prísť k úprave zásad hospodárenia s 
majetkom obce a k úprave výpočtu výš-
ky nájomného bytov obstaraných z pro-
striedkov ŠFRB, k čomu hlavný kontrolór 
bude poskytovať súčinnosť.
Návrh plánu kontrolnej činnosti bol zve-
rejnený v súlade s ust. § 18f ods. 1 písm. 
b) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 
zriadení v znení neskorších predpisov dňa 
29.11.2024 spôsobom v obci obvyklým 
(webová stránka obce).

Uznesenie č. 249-V.-OZ/20245
Obecné zastupiteľstvo v Hornej Kráľovej  
A. prerokovalo
návrh plánu kontrolnej činnosti hlavné-
ho kontrolóra obce Horná Kráľová na I. 
polrok 2025
B. schvaľuje 
plán kontrolnej činnosti hlavného kon-
trolóra obce Horná Kráľová na I. polrok 
2025:
1. Vypracovanie súhrnnej správy o 

činnosti hlavného kontrolóra za rok 
2024

2. Vykonanie kontroly podľa ust. § 18f 
ods. 1 písm. i) zákona č. 369/1990 
Zb. o obecnom zriadení v znení ne-
skorších predpisov,

3. Stanovisko hlavného kontrolóra k 
záverečnému účtu obce za rok 2024

4. Vykonanie kontroly podľa ust. § 18f 
ods. 1 písm. h) zákona č. 369/1990 
Zb. o obecnom zriadení v znení ne-
skorších predpisov ak vec neznesie 
odklad,

5. Vybavovanie sťažností podľa § 30 
ods. 1 písm. g) Štatútu obce Horná 
Kráľová,

6. Vybavovanie podnetov súvisiacich 
s oznamovaním protispoločenskej 

činnosti podľa zákona č. 54/2019 
Z.z. o ochrane oznamovateľov pro-
tispoločenskej činnosti a o zmene a 
doplnení niektorých zákonov v znení 
neskorších predpisov v príslušnom 
polroku.

7. 
Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 

Žiadosť o udelenie súhlasu – SYNOTTIP
Spoločnosť SYNOT TIP s.r.o. si podala 
žiadosť o udelenie súhlasu s prevádz-
kovaním kurzových stávok v prevádzke 
Hostinec Kráľovan.

Uznesenie č. 250-V.-OZ/2024 
OZ vydáva súhlas s prevádzkovaním 
kurzových stávok v prevádzke na adrese: 
Hostinec Kráľovan, Hlavná 482/109, 
951 32 Horná Kráľová na dobu do 
31.12.2025, podľa príslušných ustano-
vení zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 
zriadení v znení neskorších predpisov a 
podľa § 63 ods. 1 zákona č. 30/2019 Z.z. 
o hazardných hrách v znení neskorších 
predpisov, na základe žiadosti spoloč-
nosti SYNOT TIP, a.s., so sídlom Tová-
renská štvrť 1467/24, 059 51 Poprad - 
Matejovce, IČO: 36 472 565. 

Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 

Žiadosť o dofinancovanie sociálnej služ-
by – MONIKA o.z.
Občianske združenie MONIKA, Moče-
nok si podalo žiadosť o dofinancovanie 
sociálnej služby na rok 2025. 

Uznesenie č. 251-V.-OZ/2024 
OZ schvaľuje žiadosť o dofinancovanie 
sociálnej služby na rok 2025 pre MONI-
KA o.z., Družstevná 1518, 951 31 Moče-
nok, IČO: 42208955, ktoré je zahrnuté 
v rozpočte obce Horná Kráľová na rok 
2025.

Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 

Vyhlásenie VO na realizáciu predmetné-
ho diela na projekt Vodozádržné opatre-
nia na adaptáciu na zmenu klímy mater-
skej školy v obci Horná Kráľová
Uzatvorenie zmluvy o dielo s víťazným 
uchádzačom na projekt Vodozádržné 
opatrenia na adaptáciu na zmenu klímy 
materskej školy v obci Horná Kráľová 
Uznesenie č. 252-V.-OZ/2024
OZ schvaľuje uzatvorenie zmluvy v rám-
ci výzvy PSK-MZP-003-2023-DV-KF - 
Vodozádržné opatrenia na adaptáciu na 
zmenu klímy  v sídlach a krajine a/alebo 
ochranu pred povodňami na:
• Vyhlásenie VO na realizáciu pred-

metného diela na projekt Vodozádrž-
né opatrenia na adaptáciu na zmenu 
klímy materskej školy v obci Horná 
Kráľová

• Uzatvorenie zmluvy o dielo s víťaz-
ným uchádzačom na projekt Vodo-
zádržné opatrenia na adaptáciu na 
zmenu klímy materskej školy v obci 
Horná Kráľová 

Hlasovanie:
ZA: 9 (ŠTEVKO, Mgr. MORVAY, Ing. 
KLINKA, LENICKÝ, LEŠŠ, IŠTOKO-
VIČ, Mgr. SLOVÁKOVÁ, KOMPAS, 
Mgr. BENČÍKOVÁ) 

VZN o používaní pyrotechniky - Ing. Mi-
chal Klinka
Poslanec Ing. Klinka pripomienkoval, že 
bola zmena v zákone o používaní pyro-
techniky, preto by sa malo prekontrolovať 
aj obecné VZN.

Nájomná zmluva na byt – Mgr. Slováková
Poslankyňa Mgr. Slováková pripomien-
kovala, ako je to s nájomnou zmluvou na 
byte č. 5. Starosta odpovedal, že zmluva 
je písaná na oboch nájomcov. 

K bodu 14 – Záver 
Ing. Peter Šoka, starosta obce poďakoval 
všetkým za účasť a pomoc počas celé-
ho roku a zaželal všetko dobré v novom 
roku 2025. A týmto ukončil zasadnutie 
obecného zastupiteľstva. Zasadnutie 
obecného zastupiteľstva bolo ukončené 
o 19.30 hod.

(OL)



Novinkou bol list Ježiškovi.

Tretí ročník Mikulášskeho sprievodu sa 
uskutočnil v našej obci 6.decembra 2024. 
Niesol sa v krásnej zimnej atmosfére. No-
vinkou tento rok bola možnosť napísať 
list Ježiškovi, ktorý deti písali s veľkým 
očakávaním. 

Sme nesmierne radi, že tohto roku sa zú-
častnili sprievodu nielen naše deti, ale aj 
dospelí či seniori. Je naozaj veľmi dobrý 
pocit cítiť, že touto akciou žije celá obec. 
Neopísateľný pocit sme zažili pri reakci-
ách od detí, rodičov ale aj starých rodičov. 
Objatie, krásne slová a gestá vďaky nás 
utvrdili, že táto akcia má veľký zmysel 
nielen pre deti. 

Chceli by sme sa po-
ďakovať v prvom rade 
našim sponzorom za vy-
zbieranú finančnú čiast-
ku, ktorou sme zabezpe-
čili bohatú mikulášsku 
nádielku. Nie je to sa-
mozrejmosťou, preto si 
z roka na rok viac a viac 
ceníme každého jedného 
sponzora. Ďalšia vďaka 
patrí podporovateľom, 
ktorí zabezpečili bohaté 
občerstvenie a Obecnému 
úradu za chod tejto akcie. 
Bezpečnosť nám pomohli 
zabezpečiť miestny Dob-
rovoľný Hasičský Zbor a 
Policajný zbor Močenok. 
Ďakujeme. Za dotvorenie 
a doplnenie Mikulášske-
ho sprievodu ďakujeme 
rodine Blehovej.

Naši sponzori - 
Darkvet u Papyho v spolupráci s AR 

Garden -Adam Rábek, Agro – Mofi, s.r.o, 
Auto Laluch Horná Kráľová, Flesservis, 
s.r.o, IKA Montáže, Ján Vereš Nákladná 
doprava, Pohostinstvo Zobor, RB Sta-
vebniny, Reštaurácia a Pizzeria Vesna, 
Rozličný tovar Zdenka Lenická a Gabika 
Malchová, SORAJAMA Rado Soroka, 
UniGarden, MO Csemadok, OZ Život 
pod Tópartom, KVS, J&A Auto, Iveta 
Murčová, Boris Kovár, Štefan Šarkozy 
SAMPLE Bratislava – Rastislav Kiss a 
MS SČK.

Vďaka vám deti dostali sladký a bohatý 
Mikulášsky balíček.

V neposlednom rade treba spomenúť 
členov Mikulášskeho sprievodu - nášho 
Mikuláša, Čerta, Anjela a Škriatkov, kto-
rým patrí rovnako poďakovanie.

Už teraz sa tešíme na vás všetkých pri 
štvrtom ročníku.

ĎAKUJEME.

Darkvet u Papyho
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Trhy naladili návštevníkov na Vianoce

Deti potešil Mikulášsky sprievod už po tretíkrát

Už po deviatykrát sa v našej obci konali 
vianočné trhy. Rovnako ako po predchá-
dzajúce roky, aj tentoraz boli jednodňové. 
Atmosféru Vianoc sme ochutnali 14. de-
cembra v areáli kultúrneho domu. Treba 
povedať, že vychutnať si ich prišlo, rov-
nako ako po minulé roky, množstvo ľudí. 

Pre návštevníkov bol pripravený kul-
túrny program, vystúpili v ňom deti z FS 
Kráľovanečky, ktoré návštevníkom zanô-
tili koledy a piesne s tematikou Vianoc. 
Atmosféru dotvárali už tradične predaj-

covia so širokým sortimen-
tom, ktorý patrí neodmys-
liteľne k vianočným trhom. 
Prítomní si mohli nakúpiť 
cukrovinky, med, vianočné 
pečivo, medovníky, prípadne 
rôzne dekoračné predmety. 
O občerstvenie sa postarali 
pracovníci obecného úradu, 
KFC a kráľovskí vinári, ktorí 
pripravili cigánsku pečienku, 
pečenú klobásu, vianočnú ka-
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V sobotu 15.2.2025 sa v našom kultúrnom 
dome uskutočnil už 13.ročnik reprezentač-
ného plesu športovcov, ktorý organizuje 
futbalový klub KFC. Ples si po tých rokoch 
získal výbornú povesť, o čom svedčí aj zá-
ujem o vstupenky hostí zo širokého okolia. 
Tento rok bol ples za pár týždňov vypredaný 
a posledné týždne sa už lístky nepredávali. 
Kapacitu vyčlenených 180 vstupeniek sme 
nechceli prekračovať na úkor kvality. Hostí, 
ktorí náš ples navštívia, si veľmi vážime a 
preto im chceme poskytnúť dostatočný kom-
fort a kvalitu. Jednoducho sa u nás musia cí-
tiť tak, aby sa k nám aj o rok vrátili. 

Tento rok sa nám o zábavu postarali DJ 
Roman z Nitry, živá hudba mala zastúpenie  
v harmonikárovi Ľuboškovi z Topoľčian. Ples 
nám už tradične otvárali šikovní tanečníci  
z Tanečnej školy Viva Nové Zámky. Po bo-
hatej večeri pozvali tancom na parket prvých 
hostí prezident klubu Ľ. Kollár s manželkou. 

Ďalším bodom programu bola už tradič-
ná tombola, v ktorej bolo bezmála 70 cien, 
za čo veľmi pekne ďakujeme sponzorom. 

Po druhej večeri bol parket plný až do rána. 
Veľký úspech mal tiež Candy bar od našej 
šikovnej cukrárky Eni a tiež čapované pivo 
zdarma.

Hostia odchádzali spokojní, čo je pre nás 
organizátorov ten najlepší feedback, aký si 
môžeme želať. Táto akcia je na organizáciu 
veľmi náročná, prípravy začínajú už v stre-
de týždňa a po plese pokračujú ešte dva-tri 
dni. Preto potrebujeme na to veľký a silný 
tím ľudí, ktorým patrí veľká vďaka, preto-
že pracujú nezištne, bez nároku na odmenu  
a bez nich by to bolo nemožné zorganizovať. 
Snáď sa táto tradícia udrží v našej obci aj po 
budúce roky, aj keď je to čoraz náročnejšie 
na organizáciu z hľadiska financií, čomu 
nám nepridávajú ani čoraz vyššie faktúry od 
SOZA...

(KFC)

Ples športovcov bol 
za pár týždňov  

vypredaný

pustnicu, vianočný punč, varené víno a detský punč pre najmenších.
Rovnako ako po minulé roky bolo súčasťou vianočných trhov aj rozsvie-

tenie vianočného stromčeka za sprievodu vianočnej hudby. „Deviaty ročník 
vianočných trhov splnil svoj účel. Ľudia sa mohli trochu zastaviť, poroz-

právať sa a nasať 
vianočnú atmosfé-
ru a naladiť sa na 
najkrajšie sviatky v 
roku. Teší sa, že zá-
ujem ľudí neutícha, 
svedčí to o tom, že 
to robíme so srdcom 
a pre ľudí. Verím, 
že každý si našiel to 
svoje a odchádzal 
domov spokojný. 
Chcem sa poďako-

vať všetkým, ktorí sa pričinili o to, že trhy prebehli v poriadku a zvládli sme 
to bez zaváhania a k spokojnosti,“ zhodnotil vydarené podujatie starosta 
obce Peter Šoka.

Ladislav Odráška
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Aký bol rok 2024 z pohľadu OZ zväzu zdravotne 
postihnutých?

Občianske združenie zväzu zdravotne 
postihnutých patrí k združeniam s naj-
početnejšou členskou základňou. Podľa 
informácii predsedníčky Veroniky Holub-
kovej majú v súčasnosti 115 členov. Svo-
ju činnosť začalo združenie v roku 2017, 
v spolupráci s výborom sa snažia napĺňať 
ciele určené stanovami. 

„Pre výbor sú dôležité ohlasy členov 
na realizované aktivity,“ povedala pred-
sedníčka združenia Veronika Holubková. 
Práve ju sme požiadali o obzretie sa za 
uplynulým rokom 2024 a priblížili čitate-
ľom aktivity členov OZ zväzu zdravotne 
postihnutých.

Našu činnosť v roku 2014 by som hod-
notila kladne. Usporiadali sme podujatia 
podľa záujmu členov. Prihliadali sme na 
to, aby sme oslovili čo najväčší počet na-
šich členov.

Činnosť sme zahájili výročnou člen-
skou schôdzou. Oboznámili sme členov 
s hospodárením a plánovanými aktivita-
mi. Každým rokom pri tejto príležitosti si 
uctíme pamiatku našich zosnulých členov 
a vecnými darmi odmeníme jubilujúcich 
členov našej organizácie. Nasleduje ob-

čerstvenie a posedenie pri družnej debate 
a speve.

V úvode roka sme navštívili Tatranský 
ľadový dóm, ktorý bol zameraný k 15. 
výročiu návštevy Kráľovnej Alžbety II na 
Slovensku a vo Vysokých Tatrách. Interiér 

zdobila monumentálna 
stavba z Londýna – We-
stminsterské opátstvo.

V jarných mesiacoch 
sme pomohli pri výsad-
be kvetov okolo tržnice 
a pred obecným úradom. 
Taktiež sme vyrobili va-
jíčka, ktoré zdobili jar-
nú veľkonočnú výzdobu 
pred areálom kultúrneho 
domu.

V rámci spolupráce  
s obecným úradom sa 
naše združenie každo-
ročne zúčastňuje na ho-
dových slávnostiach sú-
ťaže vo varení gulášu.

Ani v tomto roku sme 
nevynechali prehliadku 
divadelných predstavení 
v DAB v Nitre. Zúčastni-
li sme sa na predstavení 
muzikálu Povala.

Medzi obľúbené podu-
jatia patria rehabilitačné 
pobyty. V tomto roku 

sme sa zúčastnili pobytu v Piešťanoch. 
Cestou domov sme si pozreli zrúcaniny 
hradu Čachtice.

Jednodňový zájazd na levanduľové dni 
v mestečku Tihany malo tiež pozitívny 
ohlas.

Účastníci zájazdu si mohli prezrieť 

mestečko, kde na každom kroku voňali 
výrobky z tejto rastliny. Pozreli si kostol 
miestneho opátstva, poprechádzali sa po 
kalvárii a neposlednom rade ich očaril 
krásny výhľad na Balaton a jeho okolie.

Koniec roka patrí v našej organizácii 
predvianočnému posedeniu. Na členov 
opäť čaká bohaté občerstvenie a malý 
vianočný darček.

Rok sme ukončili návštevou vianoč-
ných trhov v Trnave.  

Touto cestou by som sa rada poďakova-
la obecnému zastupiteľstvu za každoroč-
ne poskytnutú dotáciu, bez ktorej by naša 
činnosť nemohla byť taká rôznorodá.

Veronika Holubková, predsedníčka 
OZ zväzu zdravotne postihnutých



1/25

S prístupovou cestou v cintoríne pomáhali 
aj dobrovoľníci
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Pri obecnom úrade je defibrilátor

Podľa nového § 3 ods. 5 zákona o obecnom zriadení obec, ktorá 
má viac ako 500 obyvateľov, je povinná zabezpečiť, aby bol na 
verejne prístupnom mieste v obci dostupný aspoň jeden funkčný 
automatický externý defibrilátor (AED). AED je prenosné, ľah-
ké zariadenie, ktoré pomáha obnoviť srdcový rytmus pomocou 
elektrického výboja. Jeho súčasťou sú defibrilačné elektródy, kto-
ré umožňujú analyzovať srdcový rytmus a v prípade potreby sú 
schopné zachrániť nejeden ľudský život.

Obec takýto defibrilátor zakúpila v minulom roku, umiestnený 
je na fasáde objektu obecného úradu. Je k dispozícii 24 hodín 
denne a taktiež je monitorovaný kamerovým systémom.

Defibrilátor je registrovaný na Operačnom stredisku záchran-
nej zdravotnej služby Slovenskej republiky, je zaradený do data-
báz tiesňových liniek a zabezpečí sa tak jeho optimálne využitie  
v našej obci a jej blízkom okolí.

Prístroj sa nemôže svojvoľne použiť, v každom prípade pred 
zapožičaním prístroja je nutné kontaktovať operátora linky 155  
a komunikovať s ním.                                                              (OcÚ)

Vďaka novému chodníku sú toale-
ty s bezbariérovým vstupom.

Na jeseň minulého roka sa pokračo-
valo so stavebnými úpravami na miest-
nom cintoríne. Po tom, ako obec kom-
pletne zrekonštruovala samotný dom 
smútku, zhotovila chodníky a vysadila 
nové stromčeky, sa na rad dostala aj 
prístupová komunikácia a úprava oko-
lia. Cesta bola totiž zaplavovaná v čase 
dažďov.

Ako spresnil starosta Peter Šoka, zre-
alizovaná bola aj výstavba múrika ved-
ľa domu smútku. Vďaka tomu sa vyrov-
nal terén a pripravil na ďalšie využitie. 
Rovnako bolo vybudovaním nového 
chodníka sprístupnené aj WC pre bez-
bariérový vstup. 

„Na prístupovú komunikáciu sa po 
zabetónovaní cestných obrubníkov, vy-
rovnaní a zhutnení podložia, uložila 
dlažba. Keďže sa jednalo o uloženie 
viac ako 300 m2 dlažby, požiadali sme  
o pomoc dobrovoľníkov, ktorí nám v 
hojnom počte prišli pomôcť. Sám som 

bol prekvapený, koľko ich prišlo. Prá-
cu, ktorú by zamestnanci OU vykoná-
vali vyše týždňa sme zvládli za 5 hodín. 
Všetkým zúčastneným patrí veľká vďa-
ka za pomoc. Tu je vidieť tá spolupat-
ričnosť našich obyvateľov a nezištná 

pomoc v prípade potreby,“ vyjadril sa 
starosta obce. Ako doplnil, práce budú 
pokračovať hneď, ako to dovolí poča-
sie.

Ladislav Odráška
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Milí naši spoluobčania!
Hneď na začiatku by sme sa – my 

Skauti, chceli poďakovať za vašu veľkú 
podporu, ktorú od vás a obecného úradu 
dostávame. Ďakujeme za každý finančný 
príspevok - darovaný či už počas roka, 
alebo pri roznášaní Betlehemského svetla.

Rok uplynul ako voda, a my sa už teraz 
obzeráme za dobrodružstvami a zážitka-
mi, ktoré sme spolu zažili. Radi by sme sa 
o niektoré zážitky s vami podelili. 

Čistenie Studničiek
Počas roka sme viackrát čistili a dali do 

poriadku našu srdcovku – Studničky na 
Geríci. Kosili sme tu trávu, čistili jarky a 
chystali drevo pre všetkých, ktorí si sem 
radi prichádzajú opekať . 

Vlastná vlajka  
Významným míľnikom nášho oddie-

lu bolo vytvorenie vlajky a jej následné 
posvätenie v našom kostole Narodenia 
Panny Márie. Omšu celebroval vdp. de-
kan Peter Michalov. Vlajka má v skaut-
skej symbolike svoje miesto a preto bolo 
veľmi dôležité, aby sme mali aj my tú 
našu.

Deň Zeme a púť
Zúčastnili sme sa taktiež obecnej akcie 

Deň Zeme, kde sme spolu s obyvateľmi 
našej obce čistili okolie obce. Taktiež sme 
nesmeli chýbať – síce v menej početnom 
zložení -  na akcii, ktorú organizovala far-
nosť: pešia púť do Nitry, ktorá sa ukončila 
slávnostnou omšou na hrade, po ktorej sa  
s nami odfotil pomocný nitriansky biskup 
Peter Beňo.  

Stretnutie s Náčelníkom
Našu obec sa snažíme reprezentovať 

ako len najlepšie vieme. Hornú Kráľovú 
a náš oddiel poznajú skauti od Prešova 
až po Bratislavu. Popravde, momentálne 
sme v Skautingu také menšie celebri-
ty, ktoré si dokonca všimol aj Náčelník 

Slovenského Skautingu (najvyšší vedúci 
celej skautskej organizácie). Náčelník sa  
o náš oddiel dosť zaujíma. Pre vysvet-
lenie – nie je bežné, že skautský oddiel 
vznikne „z ničoho“ tak, ako sa to stalo 
v našom prípade. Väčšinou sa zakladajú 
nové oddiely tak, že ich zakladajú zabeh-
nutí skauti z fungujúcich zborov. 

Príprava kostola na výročie
Naši skauti sa učia vážiť si nielen prí-

rodu, ale celkovo okolie, v ktorom žijú. 
Zaujímajú sa o dianie v obci a snažia sa 
prispievať svojou činnosťou k jej zveľa-

Prvý rok obnoveného Skautingu 
v Hornej Kráľovej
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deniu. Preto sme radi pridali naše skautské 
ruky k príprave nášho kostola Narodenia 
Panny Márie pri príležitosti 30. výro-
čia vysvätenia tohto chrámu. Konkrétne 
sme vyčistili okná a parapety z vonkajšej 
strany. Samozrejme, všetky práce vo výš-
kach urobili dospelí skauti Ondrej Števko  
a Šimon Lovás. 

  
Prvá stanovačka
Krásnym momentom bola aj naša 

prvá stanovačka, ktorá zároveň bola aj 

prvou pre väčšinu skautov v ich živote. 
Bolo veľmi pekné vidieť, ako sa naši 
skauti dokážu zabaviť aj bez mobilov 
alebo počítačov. Noc pod hviezdami 
dokáže urobiť divy a nás len potešilo, 
že nikto nechcel ísť domov alebo by sa 
nudil.

Roznos Betlehemského svetla
Poslednú významnú akciu, ktorú by 

sme radi spomenuli, je roznášanie Betle-
hemského svetla. Tento rok vyšlo na Šted-

rý deň veľmi nepriaznivé 
počasie v podobe silné-
ho vetra. To však našich 
skautov neodradilo a 
napriek týmto podmien-
kam rozniesli do väčši-
ny domácnosti v našej 
obci Betlehemské svetlo. 
Úprimne ĎAKUJEME 
za každý príspevok, kto-
rý nám pomôže pri fun-
govaní nášho oddielu.

 Do Nového roka prajú Skauti z Hornej 
Kráľovej všetkým obyvateľom našej obce 
pevné zdravie a síl!

Šimon Lovás, 
vodca Hornokráľovských skautov



STOLNOTENISOVÝ TURNAJ: TRI KATEGÓRIE, 
DVAJA VÍTAZI

Královské zvesti´

14

V porovnaní s prvým ročníkom pri-
budla kategória žien.

Po prvom, „oťukávacom“ ročníku Via-
nočného turnaja v stolnom tenise, zorga-
nizovalo naše O.Z. Život pod Tópartom 
tesne pred Vianocami v telocvični Zák-
ladnej školy jeho druhé pokračovanie. 
Keďže v susednom Močenku sa v ten 
istý deň konal turnaj registrovaných, ne-
mali sme veľké oči. Napokon však na 
naše milé prekvapenie prišlo spolu 30 
pingponguchtivých hráčov a pridať sme 
museli ešte jednu kategóriu. Poďme však 
po poriadku.

Pribudla ženská kategória
Ako prví si zahrali najmladší v detskej 

kategórii. Spomedzi šiestich hráčov mal 
najpevnejšiu ruku domáci Dejan Odráška. 
Zaujímavosťou bolo, že vo finále porazil 
svojho bratranca Benjamína Odrášku  
z Nitry. Tretie miesto napokon obsadil 
Matúš Csányi z Močenku.

Na mieste, tesne pred začiatkom turnaja 
prišla požiadavka dať zvlášť ženskú ka-
tegóriu, keď sa na naše milé prekvapenie 
nazbierali štyri odhodlané hráčky. Patrí 
im veľké uznanie a rešpekt. Víťazkou 

sa napokon stala Roma-
na Hudecová z Vrábeľ, 
druhé miesto zostalo  
v obci zásluhou Alexan-
dry Lenčéšovej. V súboji 
o tretie miesto zvíťazila 
Michaela Pálková z Hor-
ných Mladoníc, keď po-
razila Moniku Búranovú 
zo Šale. 

Víťazom najmladší
Najväčšia účasť bola 

v hlavnej kategórii. 
Stretlo sa tu napokon 20 
borcov. Turnajovým si-
tom, kde sa hralo najprv 
v skupinách a následne 
vyraďovacia fáza prešiel 
prekvapujúco najhladšie 
najmladší účastník iba 
12-ročný Dejan Odráš-
ka, ktorý po víťazstve  
v detskej kategórii opa-
noval aj mužskú. Vo finá-
le zdolal Šimona Šoku, 
bronz putoval do Sere-
de zásluhou Ľubomíra  
Hladíka. 

Spokojnosť s druhým 
ročníkom sme netajili 

ani my. „Ďakujem pekne všetkým, ktorí 
si prišli zahrať. Veľmi ma teší, že stúpa 
aj počet účastníkov, klobúk dolu aj pred 
ženami. Najviac je však pre nás potešu-
júce, že prišlo viacero domácich hráčov, 
či už mladších alebo starších. To bola 
naša hlavná myšlienka, stolný tenis má 
v našej obci históriu, ktorá trochu za-

padala prachom. Verím, že aj takouto 
formou sa nám ju podarí oživiť. Poďa-
kovanie patrí všetkým, ktorí pomohli pri 
organizácii turnaja, špeciálne Ľubošovi 
Hippovi za výbornú kapustnicu,“ zhod-
notil predseda Občianskeho združenia 
Život pod Tópartom Ladislav Odráška.

O.Z. Život pod Tópartom

ˇ
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Števko cup premiérovo pre Fifkárov

Mário Škerlanec (Športová ul.) 
Kiara Poturicová (Malá Kráľová) 
Olívia Vivodíková (Malá Kráľová)

Ester Kušnírová (Sereďská)

Vitajte medzi nami

Ing. Vanesa Hvizdová (Sereďská)                     
a Mgr. Kristián Kludil (Horné  

Otrokovce)

Ing. Martin Morvay (Nad Humnami)                          
a MUDr. Lucia Dičérová (Močenok)

Sabina Csemezová (Pod Tópartom)                           
a Martin Trnkóczi (Pod Tópartom)

SPOLOČENSKÁ KRONIKA

Blahoželáme  
novomanželom

Rozália Šimková (84 rokov)
Viktor Patkoló (81 rokov)
Michal Lešš (60 rokov) 

Blažena Patkolóová (60 rokov)
Ladislav Straňák (70 rokov)
Juliana Packová (88 rokov)

Ivan Bilo (60 rokov)
Mária Sviteková (88 rokov)
Dezider Straňák (85 rokov)
Mária Baková (56 rokov)

Navždy nás opustili
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Čas medzi vianočnými sviatkami patrí už tradične amatérskym futba-
listom. Presne v tomto období sa koná v telocvični základnej školy turnaj  
s názvom Števko cup. Inak tomu nebolo ani na konci roka 2024. Sily si 
zmeralo šesť tímov, ktoré si zahrali systémom každý s každým a v násled-
nom play-off. Deviaty ročník priniesol nové meno víťaza turnaja, svoju 
tretiu účasť na turnaji premenili v premiérové prvenstvo Fifkári. V tesnom  
a napínavom finále porazili gólmi v samom závere tím Život pod Tópar-
tom. Víťazi mali vo svojich radoch aj najlepšieho strelca, gólovo potentné-
ho Denisa Rábeka. 

„Turnaja sme sa ako Fifkári zúčastnili tretí rok a až teraz sme to dotiahli 
do víťazného konca. Turnaj sa niesol v priateľskej a rodinnej atmosfére, 
ide hlavne o spríjemnenie vianočného času, keď sa stretne skvelá partia 
ľudí. Vďaka patrí organizátorom, ktorých stojí nemalé úsilie zorganizovať 
turnaj s bohatým občerstvením. Úroveň turnaja sa každým rokom zlepšuje. 
Ďakujem aj chalanom v mužstve, že si nájdu čas a zúčastnia sa turnaja,“ 
zhodnotil priebeh turnaja kapitán Fifkárov Tomáš Lenický. 

Hlavným organizátorom turnaja bol Ondrej Števko. O zhodnotenie sme 
požiadali aj jeho. „Spokojnosť je už len preto, že sa podarí dať dokopy 
mužstvá a zahrať si. Turnaj organizujem každý rok, ide už tak trochu aj  
o tradíciu. Hlavným motívom je, že sa po roku stretneme, zasúťažíme si 
medzi sebou. Termín nie je zvolený náhodne, každý je vo vianočnom čase 
znudený zo sedenia pred televíziou a prejedania sa. Ďakujem škole a obci 
za poskytnutie priestorov, tiež všetkým, ktorí sa zúčastnili turnaja a podali 
pomocnú ruku pri organizácii,“ priblížil Ondrej Števko. 

Ladislav Odráška




